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1 (Offentlig) Præsentation af Voel Friplejehjem

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Lone Lei var forhindret i at deltage. Formand for bestyrelsen Svend Madsen fortalte om 

friplejehjemmet. Bestyrelsen på 5 personer har den overordnede ledelse af plejehjemmet. 

Der er 24 boliger.

Lederen er meget synlig, og det gør noget godt for både beboere og personale.

Der er oprettet en støtteforening, som har 250 medlemmer. Det er meningen, at de skal være 

en del af aktiviteterne mv. på plejehjemmet. I øjeblikket har de travlt med at pynte til jul. 

Beboerne kan tilkøbe ekstra ydelser.

Plejehjemmet vælger selv, hvem der skal bo på plejecentret, når først borgerne er visiteret til 

en plejebolig. P.t. er der omkring 10 borgere på venteliste.

Herefter viste Svend Madsen rundt på plejehjemmet.

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen
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Beskrivelse af sagen

Præsentation af Voel Friplejehjem v/leder Lone Lei.
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2 (Offentlig) Godkendelse af dagsorden

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Dagsorden blev godkendt.

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen
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3 (Offentlig) Høring forslag til strategi for samarbejde og 

tillid på handicapområdet

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Resume

..

Beslutning

Forslag til høringssvar blev godkendt. Erling Prang fremsender høringssvaret.

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen

Beskrivelse af sagen
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Forslag til strategi for at samarbejde og tillid i endnu højere grad sættes i centrum på 

handicapområdet sendes i høring i Seniorrådet. Da forslaget også vedrører 60+ årige 

handicappede, er sagen i høring i Seniorrådet. 

Byrådet har i juni 2021 besluttet, at forvaltning, Socialudvalget og Børne- og Ungeudvalget 

skal udarbejde et forslag til en strategi for, hvordan samarbejde og tillid i endnu højere grad 

sættes i centrum på Handicapområdet, dvs. samspillet med borgere med særlige behov pga. 

fysisk og/eller psykisk funktionsnedsættelse. Strategien tager udgangspunkt i fem principper 

for styrket samarbejde og tillid, som KL og Dansk Handicapråd har udarbejdet. 

En arbejdsgruppe med repræsentanter fra Socialafdelingen og Børn & Familie har udarbejdet 

forslag til strategi, baseret på de fem principper. Forslaget tager udgangspunkt i, hvordan de 

forskellige områder i dag arbejder med dialog, tillid, inddragelse m.m. og bud på, hvordan det 

fremover kan styrkes på tværs af organisationen.   

Strategien skal leve ved, at ledelse og medarbejdere på de forskellige fagområder aktivt 

bruger dens pejlemærker i dialogen med borger og brugerorganisationer.

Arbejdsgruppens forslag fremsendes hermed, forud for politisk behandling, til høring i 

Handicaprådet, Seniorrådet, Udsatterådet samt HovedMed. Jeres bemærkninger vil indgå i det 

videre arbejde og blive præsenteret for hhv. Socialudvalget og Børne- og Ungeudvalget samt 

Byrådet, når forslaget skal behandles politisk i løbet af december 2021.

Høringsfristen er 26. november 2021. 

Bilag

1 (Høringsforslag Strategi for samarbejde og tillid handicapområdet - 9319005)



Side 8

4 (Offentlig) Oversigt over ventelister til plejeboliger 

november 2021

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Seniorrådet havde forventet, at ventelisterne til plejeboliger ville stige i forbindelse med, at der 

er lukket 19 midlertidige pladser, hvilket opgørelsen viser er sket. 

Det er Seniorrådets opfattelse, at stigningen i ventelisten afspejler de besparelser, der er 

foretaget. Det finder Seniorrådet bekymrende.

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen

Beskrivelse af sagen

Opgørelse over venteliste til plejeboliger.
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Tomgang er perioder, hvor boligerne har stået tomme, dvs. den periode hvor boligerne har 
været klar til udlejning til anden borger.

Pr. 3. november 2021 er der 1 ledig bolig.

.

Bilag

1 (Plejebolig tomgang og venteliste pr. 03.11.2021 - 9323062)
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5 (Offentlig) Overdragelse til det nye seniorråd

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Seniorrådet vil bl.a. overdrage følgende:

 At Seniorrådet skal være mere aktiv på de digitale platforme.

 Det kan overvejes, om der skal der gøres mere for den yngre del af den aldersgruppe, 

Seniorrådet repræsenterer.

 At det nye Seniorråd i løbet af den første tid, tager kontakt til det nye Ældreudvalg med 

forslag om at lave en aftale om det fremtidige samarbejde mellem Ældreudvalget og 

Seniorrådet. 

Seniorrådet vil forsøge at få et møde med det siddende udvalg som en form for evaluering af 

de seneste 4 år. Erling Prang tager kontakt til Gitte Willumsen herom.

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen
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Beskrivelse af sagen

Punktet er fortsat fra sidste møde. 

Det blev på mødet 14. oktober 2021 besluttet, at medlemmerne hver især kan komme med, 

hvad de synes er vigtigt at overdrage til det nye seniorråd.
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6 (Offentlig) Orientering om høringssvar udbud 

hjælpemidler urologi

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Orienteringen blev taget til efterretning.

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen

Beskrivelse af sagen

Til orientering vedlægges høringssvar vedrørende levering af hjælpemidler til urologi. 

Høringsfristen er 25. november 2021, og derfor blev det aftalt i Seniorrådet, at høringssvaret 

er sendt. Det forelægges herved til orientering. 
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Bilag

1 (Høringssvar kommende EU-udbud på levering af urologi hjælpemidler - 9317431)

2 (Brev - høring seniorrådet - 9303618)

3 (Kravspecifikation til høring - 9303620)

4 (Tilbudsliste - 9303622)
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7 (Offentlig) Konst. sundheds- og omsorgschef Steffen 

Brun deltager i mødet

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Steffen Brun var forsinket, og det blev derfor aftalt med ham, at der aftales et nyt tidspunkt, 

hvor Seniorrådet kan mødes med ham. Det bliver formentlig på Seniorrådets møde 16. 

december 2021.

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen

Beskrivelse af sagen

Steffen Brun har ønsket at deltage i mødet for at orientere om tilsyn på plejecentre og i 

hjemmeplejen.
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Seniorrådet ønsker endvidere en status på, hvor langt man er med at gennemføre de 

besluttede besparelser på ældreområdet.
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8 (Offentlig) Orientering fra Sundheds- og Ældreudvalget

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Kommentarer til budgetopfølgningen. Der er et merforbrug på 9,5 mio. kr. på hjemmeplejens 

område. 

Mindreforbrug på 2,8 mio. til aktiviteter for de særlige sårbare. Seniorrådet finder det 

bekymrende, at de midler, der er bevilget til de mest sårbare, ikke bliver brugt i det år, de er 

bevilget.

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen

Beskrivelse af sagen

Orientering fra Sundheds- og Ældreudvalgets møde 8. november 2021. 
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Bilag

1 (Godkendelse af budgetopfølgning pr. 30. september 2021 - 9303127)

2 (Budgetopfølgning pr. 30. september 2021 - 9295571)



Side 18

9 (Offentlig) Planlægning af sidste møde i Seniorrådet

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Sven Møller Jensen planlægger mødet.

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen

Beskrivelse af sagen

Afslutning af valgperioden aftales nærmere.
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10 (Offentlig) Orientering til og fra medlemmerne

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Lene Jensen er medlem af følgegruppen for handicapområdet udpeget af Seniorrådet. 

Følgegruppen ønsker, at Seniorrådet også fremover er repræsenteret i følgegruppen. Erling 

Prang oplyser, at det nye Seniorråd skal fordele pladserne i de forskellige grupper, hvor 

Seniorrådet er repræsenteret.

Sven Møller Jensen fortæller, at Byggefirmaet Levehuse inviterer Seniorrådet til møde omkring 

indretning af et seniorbofællesskab, de er ved at bygge. Boliggruppen deltager i mødet. Sven

Møller Jensen aftaler tidspunkt.

Sven Møller Jensen overvejer som privatperson at deltage i byrådets spørgetid med spørgsmål 

til økonomien på ældreområdet. 

Sven Møller Jensen fortæller, at han som privatperson er formand for en gruppe, der arbejder 

på at få bygget et friplejehjem med 24 boliger i Sorring. Der er afholdt møde om projektet 

med stor deltagelse.

Hans-Jørgen Hørning er med i arbejdsgruppen vedrørende Livets Afslutning. Projektet bliver nu 

udrullet som udviklingsprojekt i dele af kommunen over en 3 årig periode. Et af elementerne 

er samtalen med borgerne om deres ønsker til livets afslutning.

Fortæller endvidere, at han er formand for gruppen Kjellerup Borgernes By. Gruppen 

samarbejder med alle sociale institutioner i Kjellerup. I øjeblikket er de i kontakt med 

institutionerne for at undersøge, hvordan gruppen kan hjælpe med at gøre f.eks. de 

kommunale plejecentre mere udadvendte og interessante for borgerne at flytte ind i. 

Katrine Nyholm: Er interesseret i at fortsætte i Demensforum, hvor hun er Seniorrådets 

repræsentant. Hun ønsker at fortsætte som borgerrepræsentant, når hun nu udtræder som 

repræsentant for Seniorrådet.
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Erling Prang: Boliggruppen har holdt møde med Birch Ejendomme. Birch Ejendomme er ved at 

planlægge et projekt med 300 boliger beregnet for alle aldersgrupper. Projektet indeholder et 

fælleshus på 700-900 m2, og det er planen, at Birch Ejendomme ansætter en medarbejder til 

at stå for huset. Birch Ejendomme spørger, om Seniorrådet vil være med i dette arbejde. 

Planlagt som bæredygtigt byggeri. 

Alice Lemming og Erling Prang har været til konference, arrangeret af Danske Ældreråd, om 

livet som ældre. Et af emnerne var boliger for ældre. Et andet emne var om de forsøg der er i 

gang med selvstyrende grupper i hjemmeplejen. Thisted Kommune var inviteret for at fortælle 

om deres erfaringer med selvstyrende grupper. De fortæller, at det har været et stort arbejde 

at indføre selvstyrende grupper, der er mange faktorer, der skal tages højde for. 

Ej til stede

Tidligere beslutninger

…

Sagen
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11 (Offentlig) Eventuelt

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Sven Møller Jensen spørger, hvordan vælgermøderne, der blev afholdt i samarbejde  med 

Ældresagen, er gået.

Det var gode møder med gode spørgsmål og stor spørgelyst. Samarbejdet med Ældresagen 

har fungeret godt.

Sven Møller Jensen orienterede om, at Venneforeningen på Karolinelundscentret er lukket. 

Seniorrådet vil gerne støtte op om, at der arbejdes på, at der igen kommer en 

venneforeningen på Karolinelundscentret.

Katrine Nyholm er blevet kontaktet af en pårørende til en borger på Karolinelundscentret om 

nedlæggelse af en køkkenstilling. Den pårørende havde fortalt om de store konsekvenser, det 

giver for beboerne, at stillingen er nedlagt.  

Erling Prang er blevet kontaktet af en pensioneret sygeplejerske, der arbejder som vikar i 

hjemmeplejen. Hun fortæller, at forholdene har ændret sig meget på området. De forhold, hun 

møder, er kritisable og går ud over de borgere, de skal hjælpe. Erling Prang har videresendt 

henvendelsen til konst. sundheds- og omsorgschef Steffen Brun. 

Alice Lemming er blevet kontaktet af flere borgere, der er utilfredse med, at valgstedet i 

Kjellerup er flyttet til Arena Midt. Det er svært at komme dertil for ældre, dårligt gående.

Ej til stede

Tidligere beslutninger



Side 23

…

Sagen

Beskrivelse af sagen

Aflevering af ipads med koder

Aflevering af mødediætskemaer

Tilmelding til afskedsmiddag med Sundheds- og Ældreudvalget
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